
PROTOKÓŁ Nr XI/11
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

29  sierpnia    2011 roku
o godz. 9.00    w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, 
• radny powiatowy:   Wiesław Ceglarek,
• sołtysi wsi,
• przedstawiciele Zarządów Osiedla Nr 1 i Nr 2 w Bojanowie,(nieobecny Ryszard Pietras),
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy,
oraz 
• nowo wybrana dyrektor Szkoły Podstawowej w Bojanowie pani Teresa Polc.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia sesji dokonał  przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Maciej 
Jagodziński, po czym  stwierdził, iż na ustawowy 15 – osobowy skład Rady w sesji 
uczestniczy 11  radnych (nieobecni radni: Janowicz Leszek, Kotlarczyk Marek, Lis Halina,  
Sikora Dariusz)  co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
Przewodniczący obrad zapytał czy do przedstawionego przy zawiadomieniach porządku 
obrad są wnioski; z wnioskiem o wprowadzenie 4 nowych projektów uchwał wystąpił 
Burmistrz Józef Zuter. Zaproponował rozpatrzenie i podjęcie  uchwał w sprawie:

1. Zaciągnięcia pożyczki,
2. Zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn.  „Społeczność  bliżej  kultury:  

budowa świetlicy wiejskiej w Giżynie”,
3. Zaciągnięcia pożyczki,
4. Zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn.  ”Społeczność  wiejska  bliżej  

kultury: przebudowa i remont świetlic wiejskich: Trzebosz, Zaborowice, Wydartowo I,  
Golina Wielka i Gościejewice”.

Przewodniczący obradom poddał pod głosowanie powyższy wniosek; za dodaniem 4 nowych 
projektów uchwał głosowali wszyscy obecni na sesji radni 11 „za”, w związku z powyższym 
porządek XI sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawia się następująco:

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad XI  sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokołu Nr IX/11 z sesji, która odbyła się w dniu 
27 czerwca 2011 roku i protokołu  Nr X/11 z sesji, która odbyła się w dniu 29 czerwca 2011 
roku.
4.Zapytania radnych.
5.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o wydanych 
zarządzeniach.



7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 roku.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) zmiany Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego  
2005 roku  w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie,

2) utworzenia obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Pakówce dla  
przeprowadzenia  wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu  
Rzeczypospolitej Polskiej, ustalenia numeru obwodu, granic oraz siedziby  
obwodowej komisji wyborczej,

3) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej nieruchomości  
niezabudowanej położonej w Gołaszynie,

4) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej prawa własności gruntu  
działki nr 244/1 położonej w Bojanowie,

5) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w 
Poznaniu na rzecz Gminy nieruchomości niezabudowanych położonych w 
Gołaszynie i realizacji inwestycji pn. „Budowa ścieżki pieszo – rowerowej”,

6) uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i  
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski,

7) zarządzenia wyborów Rady i Zarządu Osiedla Bojanowo,
8) zmiany Uchwały Nr XXXVIII/300/10 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 5 lutego  

2010 w sprawie zaciągnięcia pożyczki,
9)  uchylenia Uchwały Nr VI/32/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca  

2011 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki,
10)zmiany Uchwały Nr X/69/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca 2011 
roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Giżyn”,
11) zmiany Uchwały Nr X/68/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca 2011  

roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „ Budowa 
kanalizacji sanitarnej w Kawczu i Gierłachowie”,

12) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i  
Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowa kanalizacji  
sanitarnej w miejscowości Giżyn”,

13) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 –2023,
14) zmian budżetu na 2011 rok,
15) zaciągnięcia pożyczki,
16) zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „Społeczność bliżej kultury:  

budowa świetlicy wiejskiej w Giżynie”,
17) zaciągnięcia pożyczki,
18) zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji  pn. ”Społeczność wiejska bliżej  

kultury:  przebudowa  i  remont  świetlic  wiejskich:  Trzebosz,  Zaborowice,  
Wydartowo I, Golina Wielka i Gościejewice”.

9. Odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Wolne głosy i wnioski.
11. Zakończenie.

Do pkt. 3.Przyjęcie protokołu Nr IX/11 z sesji, która odbyła się w dniu 
27 czerwca 2011 roku i protokołu  Nr X/11 z sesji, która odbyła się w dniu 29 czerwca 
2011 roku.

W związku z tym, iż do protokołu Nr IX/11 z sesji, która odbyła się w dniu 



27 czerwca 2011 i protokołu Nr X/11 z sesji, która odbyła się w dniu 29 czerwca 2011 roku 
nie wpłynęły uwagi pisemne i ustne, przewodniczący Maciej Jagodziński zaproponował aby 
przedmiotowych protokołów nie odczytywać. Za propozycją przewodniczącego Rady 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 10 „za”(nieobecni radni: Janowicz Leszek,  
Kotlarczyk Marek, Lis Halina, Sikora Dariusz oraz chwilowo nieobecny radny Jarosław 
Bartkowiak).
Protokół Nr IX/11 z sesji, która odbyła się w dniu 27 czerwca 2011 roku oraz protokół Nr 
X./11z sesji, która odbyła się w dniu 29 czerwca 2011 roku przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Jako pierwszy pytanie zadał radny Zygmunt Maćkowiak cyt. „kto będzie decydował 
o ewentualnym umorzeniu podatku firmie SALUS?” oraz „ jak daleko jest w realizacji projekt 
fontanny na Rynku i czy jest to nam faktycznie potrzebne?”.

Radny Krzysztof Skupin zapytał cyt. „ co z drogą w Zaborowicach, jest źle wykonana; 
a droga z Zaborowic do Czechnowa też zostawia wiele do życzenia”.

Radny Jan Kubis zapytał o kontynuację prac związanych z pobudowaniem ścieżki od 
kościoła w Gołaszynie do Tarchalina.

Radny powiatowy Wiesław Ceglarek zapytał o :cyt. „co z lokalem po aptece na 
Rynku?” i „czy znany jest termin oddania siłowni na stadionie?”.

Do pkt. 5 Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej w Bojanowie o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński przedstawił informację z reprezentacji 
Rady w okresie międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.

Do pkt. 6 Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach.

Burmistrz w okresie międzysesyjnym wydał następujące  zarządzenia:

Zarządzenie nr 40/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 czerwca 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego oraz określenia organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków 
członków komisji,

Zarządzenie Nr 41/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 czerwca 2011 roku w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 – 2023 ,

Zarządzenie Nr 42/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 14 lipca 2011 roku w sprawie powołania  
komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego oraz określenia organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków 
członków komisji,



Zarządzenie Nr 43/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 lipca 2011 roku w sprawie powołania  
Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o awans na stopień  
nauczyciela mianowanego,

Zarządzenie Nr 44/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 26 lipca 2011 roku w sprawie zmian 
budżetu na 2011 rok,

Zarządzenie Nr 45/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 lipca 2011 roku w sprawie planu  
finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych  
gminie ustawami na 2011 rok,

Zarządzenie Nr 46/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 08 sierpnia 2011 roku w sprawie zmian  
budżetu na 2011 rok,

Zarządzenie Nr 47/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 11 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego oraz określenia organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków 
członków komisji,

Zarządzenie Nr 48/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w 
Gościejewicach oznaczonej jako działka ew. 69,

Zarządzenie Nr 49/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych położonych w 
Gołaszynie oznaczonych jako działki ew. nr 533 i 910,

Zarządzenie Nr 50/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanych  
położonych w Bojanowie oznaczonych jako działki ew. nr 593 i 594,

Zarządzenie Nr 51/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej położonej w 
Bojanowie oznaczonej jako działka ew. 521,

Zarządzenie Nr 52/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Bojanowie jako działka ew. nr 605,

Zarządzenie Nr 53/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych położonych w 
Bojanowie oznaczonych jako działki ew. nr 145 i 146,

Zarządzenie Nr 54/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania  komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej położonej w 
Giżynie oznaczonej jako działka ew. 98/ 24,

Zarządzenie Nr 55/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej położonej w 
Giżynie oznaczonej jako działka ew. nr 60/2,



Zarządzenie Nr 56/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanych  
położonych w Gościejewicah oznaczonych jako działki ew. nr 258 i 259,

Zarządzenie Nr 57/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Gościejewicach oznaczonej jako działka ew. nr 71/3,

Zarządzenie Nr 58/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Kawczu oznaczonej jako działka ew. nr 62/2,

Zarządzenie Nr 59/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych położonych w 
Kawczu oznaczonych jako działki ew. nr 318, 200/1 i 295,

Zarządzenie Nr 60/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych położonych w 
Sowinach oznaczonych jako działki ew. nr 143/2, 143/3 i 142/2,

Zarządzenie Nr 61/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanych  
położonych w Sowinach oznaczonych jako działki ew. nr 275, 276, 176 i 246/,

Zarządzenie Nr 62/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej położonej w 
Tarchalinie oznaczonej jako działka ew. 36,

Zarządzenie Nr 63/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej położonej w 
Zaborowicach oznaczonej jako działka ew. nr 126,

Zarządzenie Nr 64/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 19 sierpnia 2011 roku w sprawie  
przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz przebiegu wykonania  
planów finansowych gminnych instytucji kultury za  I półrocze 2011 roku,

Do przedstawionych  zarządzeń nie było pytań, w związku z powyższym Burmistrz 
zapoznał Państwa radnych z reprezentacją gminy na zewnątrz w okresie międzysesyjnym. 
Pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

W związku z tym, iż z dniem 31 sierpnia 2011 roku dotychczasowy dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Bojanowie pan Leszek Stark odchodzi na emeryturę, a Jego obowiązki z 
dniem 1 września 2011 roku przejęła wyłoniona w drodze konkursu pani Teresa Polc, 
Burmistrz Bojanowa i Przewodniczący Rady na ręce obydwu dyrektorów złożyli symboliczne 
wiązanki kwiatów.

W nawiązaniu do informacji przedstawionych przez Burmistrza Bojanowa głos zabrał radny 
pan Jan Kubis cyt.:
1.”czy Rada nie może podejmować decyzji co do lokalizacji Orlika?”
2. „dlaczego na ten temat nie był omawiany na posiedzeniach Komisji Rady”.



3.”gminy ościenne budują Orlika na wioskach , dlaczego u nas nie ma takich możliwości”.

Burmistrz  odpowiadając na zarzuty pana radnego wyjaśnił wiele sprzecznych kwestii.
Zacytował obszerny fragment protokołu posiedzenia komisji wspólnych Rady z dnia 
21 czerwca br., na którym została szczegółowo uzasadniona i wyjaśniona lokalizacja 
bojanowskiego Orlika.
Ponadto Burmistrz Zuter wyjaśnił Państwu radnym, iż powyższa inwestycja był ujęta 
w budżecie gminy na 2011 rok, nikt nie zgłosił sprzeciwu. 
Burmistrz – cyt. „jeżeli uważacie Państwo, iż powyższa inwestycja jest niepotrzebna to 
przegłosujcie jej wycofanie z planu”.
Ponadto Burmistrz poinformował zebranych, iż rozmawiał z dyrektorami szkół w Golinie 
Wielkiej i Gościejewicach i pobudowanie tam Orlików nie jest dobrym rozwiązaniem; szkoły 
potrzebują boisk o innych standardach. Obiecał, że o zaawansowaniu prac związanych z 
budową Orlika będzie na bieżąco informował Państwa radnych.

Radny Jan Kubis odpowiedział, iż nie bojkotuje powyższej inwestycji, zadanie zostało 
zawarte w planie budżetu i niekonsekwencją byłoby wycofanie się z tego. 
Kończąc dyskusję w sprawie Orlika Burmistrz wyjaśnił obecnym, że dofinansowanie z 
budżetu państwa wynosi 50% wartości zadania, z Urzędu Marszałkowskiego 33%, udział 
gminy to 17 %.

Odpowiadając radnemu Maćkowiakowi  na pytanie dotyczące umorzenia podatku 
firmie SALUS, Burmistrz wyjaśnił, iż decyzję podejmuje Zarząd; w przypadku naszej gminy 
jest to Burmistrz. Firma SALUS wnioskowała o umorzenie zaległych rat.
Radny Skupin zawetował powyższe, gdyż Jego zdaniem zaległości powstały nie w wyniku 
klęski czy wypadku losowego ale ze zwykłej niegospodarności.
Burmistrz wyjaśnił, ż wysokość umorzonego podatku to około 30.000,- zł, cyt. „leży mi na 
sercu dobro gminy, większość pracowników SALUSA to mieszkańcy naszej gminy. Gdy nie 
włączymy się w pomoc tej firmie wielu naszych mieszkańców może stracić pracę. O podjętej 
przeze mnie decyzji poinformuję Państwa” zakończył wypowiedź Burmistrz.

Wyjaśniając radnemu Maćkowiakowi wątpliwości dotyczące budowy fontanny na 
bojanowskim Rynku Burmistrz powiedział, że powyższe zadanie zostało przesunięte na lata 
późniejsze. Powodem jest wysoki koszt, a także warunek jaki postawił Konserwator 
Zabytków – nie ma mowy o budowie fontanny jeżeli rynku w Bojanowie nie poddamy 
rewitalizacji.

Radnemu Skupinowi, który zadał pytanie dotyczące naprawy nawierzchni drogi 
w miejscowości Zaborowice Burmistrz wyjaśnił, że położone tam łaty są widoczne; 
nawierzchnia jest niestarannie wykonana jednakże odbiór odbył się, a droga została odebrana.
Jedynym usprawiedliwieniem jest to, iż wieś Zaborowice przeżywa spore natężenie ruchu 
spowodowane budową drogi ekspresowej. To także ma wpływ na jakość nawierzchni.

W kwestii budowy ścieżki rowerowej od kościoła w Gołaszynie w kierunku 
Tarchalina Burmistrz wyjaśnił, że w związku z tym iż nie otrzymaliśmy obiecanej kostki, 
w chwili obecnej nie możemy przystąpić do realizacji powyższej inwestycji.

Radnego  powiatowego pana Wiesława Ceglarka Burmistrz poinformował, że została 
zlecona wycena lokalu po aptece na Rynku, o jakichkolwiek decyzjach Państwo radni zostaną 
poinformowani.



Siłownia na stadionie zostanie uruchomiona  we wrześniu; „chcemy aby odbiór 
inwestycji zbiegł się z jej kontrolą gdyż mamy zastrzeżenia co do wykonania pewnych pracy” 
wyjaśnił Burmistrz Zuter.
W związku z tym, iż Burmistrz pan Józef Zuter zmuszony był opuścić salę  przed 
zakończeniem obrad, uczestnicy sesji przystąpili do zadawania pytań i zgłaszania wniosków,
Jako pierwszy głos zabrał radny Maciej Kazior. Zawnioskował o częstsze kontrole policji – 
w szczególności ruchu drogowego w miejscowości Trzebosz. Z chwilą rozpoczęcia prac na 
S5 wieś przeżywa zwiększone natężenie ruchu; kierowcy nie przestrzegają przepisów, może 
dojść do tragedii.
Burmistrz wyjaśnił, iż jest w kontakcie z Komendą  Powiatową Policji w Rawiczu. Sprawa 
jest tam znana, policja nasili patrole na tym terenie.

Radny Jarosław Bartkowiak zapytał jak wygląda sprawa wykupu ziemi pod budowę 
chodnika w miejscowości Golina Wielka.

Burmistrz wyjaśnił radnemu, iż jest po wstępnych  rozmowach dotyczących 
przedmiotowej inwestycji.

Sołtys Trzebosza pani Maria Klupś zawnioskowała o naprawę chodnika w Trzeboszu.

Do pkt. 7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 roku.

W związku z tym, iż na posiedzeniach Komisji Stałych w dniu 23 sierpnia 2011 roku 
wykonanie budżetu gminy za I półrocze br. zostało szczegółowo omówione, pani Skarbnik 
skoncentrowała się na omówieniu najważniejszych działów budżetu. Pytań nie było.

Przewodniczący obrad pan Maciej Jagodziński odczytał  ZARZĄDZENIE NR  64/11 
BURMISTRZA BOJANOWA z dnia  19 sierpnia 2011 roku w sprawie przedstawienia 
informacji o przebiegu wykonana budżetu gminy oraz przebiegu wykonania planów 
finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2011 roku i zarządził głosowanie.
Za przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2011 roku głosowali wszyscy 
obecni na sesji radni 11 „za” nieobecni radni: Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis  
i Dariusz Sikora). 
Kserokopia Zarządzenia Nr 64/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 19 sierpnia 2011 roku stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

    Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) zmiany Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego   

2005 roku  w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Bojanowie,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 11 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora). 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego 2005 roku  w 
sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie, stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
            2)utworzenia obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Pakówce dla    



              przeprowadzenia  wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 
              Rzeczypospolitej Polskiej, ustalenia numeru obwodu, granic oraz siedziby 
             obwodowej  komisji wyborczej,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie utworzenia 
obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Pakówce dla    przeprowadzenia 
wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, 
ustalenia numeru obwodu, granic oraz siedziby obwodowej  komisji wyborczej, stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
3)   wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej nieruchomości   
niezabudowanej położonej w Gołaszynie,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

           Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Gołaszynie, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
          4) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej prawa własności gruntu  
działki  nr 244/1 położonej w Bojanowie,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w formie przetargowej prawa własności gruntu działki  nr 244/1 położonej 
w Bojanowie, stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
                 5) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy  
                     w Poznaniu na rzecz Gminy nieruchomości niezabudowanych położonych w 
                    Gołaszynie i realizacji inwestycji pn. „Budowa ścieżki pieszo – rowerowej”,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.



Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie
nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy  w Poznaniu 
na rzecz Gminy nieruchomości niezabudowanych położonych w Gołaszynie i realizacji 
inwestycji pn. „Budowa ścieżki pieszo – rowerowej”, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
6)   uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i   
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski,

Pierwszą osobą , która zabrała głos w sprawie kontrowersyjnego projektu uchwały był radny 
Stanisław Tomiczak. Zaznaczył, iż projekt nie jest naszego autorstwa tylko leszczyńskiego 
lidera Prawa i Sprawiedliwości pana Sławomira Szczota. Zdaniem pana Tomiczaka, jest to 
typowa „kiełbasa przedwyborcza”.
Na dowód Swoich słów przytoczył obszerną analizę dotacji przekazanych na poszczególne 
kraje członkowskie Unii Europejskiej. Kserokopia powyższych materiałów stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu. Radny Tomiczak zawnioskował o wycofanie 
przedmiotowego projektu z porządku obrad.  Jeżeli do tego nie dojdzie zadeklarował 
wstrzymanie się od głosowania. 
W odpowiedzi na te słowa sołtys Golinki pan Wiesław Maślanka powiedział: cyt. „pan się 
myli, pan bardzo źle  powiedział, dlaczego nie mamy korzystać z czegoś co się nam należy?”.
Również radny powiatowy pan Wiesław Ceglarek wyraził pozytywną opinię w sprawie 
przedmiotowego projektu, cyt. „ to nie jest sprawa polityczna, są wioski bardzo ubogie, dzieci 
ze środowisk wiejskich pod wieloma względami nie mogą równać się z dziećmi z miasta, tym 
sposobem możemy złagodzić te dysproporcje”.
Burzliwą dyskusje przerwał przewodniczący Rady pan Jagodziński, który zaproponował 
poddanie pod głosowanie wycofanie powyższego projektu z porządku obrad.
Propozycje przewodniczącego Rady zawetował Burmistrz Zuter  - porządek sesji został 
przedstawiony i zatwierdzony na jej początku, nikt nie zgłosił uwag, w związku z powyższym 
projekt  musimy poddać pod obrady.
Podsumowując dyskusję nad projektem pan radny Stanisław Tomiczak powiedział: cyt. „ nie 
jestem przeciwny rolnikom, nie jestem przeciwny dopłatom, ale jestem przeciwny 
wprowadzaniu błędnej polityki do naszego kraju, dziękuję”.

W związku z powyższym przewodniczący obradom pan Maciej Jagodziński odczytał 
treść uchwały i zarządził głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych (nieobecni radni: Leszek Janowicz, Marek  
Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa Szczepaniak, która ze względu na 
sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady), przy 2 głosach wstrzymujących (radni:  
Jarosław Bartkowiak i Stanisław Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie uznania 
rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat 
rolniczych dla Polski, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.



Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
7) zarządzenia wyborów Rady i Zarządu Osiedla Bojanowo,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto 9 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymującym się 
(nieobecni radni: Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz  
radna Ewa Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić  
obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zarządzenia 
wyborów  Rady  i  Zarządu  Osiedla  Bojanowo,  stanowi  załącznik  nr  12 do  niniejszego 
protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
8) zmiany Uchwały Nr XXXVIII/300/10 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 5   

lutego 2010 w sprawie zaciągnięcia pożyczki,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXXVIII/300/10 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 5 lutego 2010 w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
9) uchylenia Uchwały Nr VI/32/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca  
2011 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie
uchylenia Uchwały Nr VI/32/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki, stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:



10) zmiany Uchwały Nr X/69/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca   
2011 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Giżyn”,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr X/69/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca  2011 roku w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej 
w miejscowości Giżyn”, stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
11)   zmiany Uchwały Nr X/68/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca   
2011 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „ Budowa 
kanalizacji sanitarnej w Kawczu i Gierłachowie”,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytani uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011roku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr X/68/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 czerwca 2011 roku w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej w 
Kawczu i Gierłachowie”, stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
 12)   zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i   
Gospodarki  Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowa kanalizacji  
sanitarnej w  miejscowości Giżyn”,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytan  uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  Wodnej w Poznaniu 
z przeznaczeniem na „Budowa kanalizacji sanitarnej w  miejscowości Giżyn”, stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:



  13) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 –
2023,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji Stałych Rady w dniu 
23 sierpnia br.
Pytań i  uwag nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 10 głosami „za” (nieobecni radni:  
Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 –2023,stanowi 
załącznik nr 18   do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
14)zmian budżetu na 2011 rok,

Pani Skarbnik wyjaśniła Państwu radnym jakie zmiany wniesiono  od posiedzenia komisji 
Stałych Rady – w treści uchwały dodano punkt 5, natomiast w załącznikach zmian nie 
dokonano. 
Pytań nie było. 
Po odczytaniu przez przewodniczącego obrad treści uchwały przystąpiono do głosowania. 
Za podjęciem uchwały w sprawie zmian budżetu na 2011 rok głosowali wszyscy obecni na 
sesji radni – 10 „za” (nieobecni radni: Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i  
Dariusz Sikora oraz radna Ewa Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była  
zmuszona opuścić obrady). 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zmian budżetu 
na 2011 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
15)   zaciągnięcia pożyczki,  

Po uzasadnieniu projektu uchwały przedstawionym przez panią Skarbnik Mirosławę 
Zamelską przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na posiedzeniu radni 10 „:za” ((nieobecni  
radni: Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki, stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
16)   zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „Społeczność bliżej kultury:   
budowa świetlicy wiejskiej w Giżynie”,

Po uzasadnieniu projektu uchwały przedstawionym przez panią Skarbnik Mirosławę 
Zamelską przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na posiedzeniu radni 10 „:za” ((nieobecni  
radni: Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).



Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie  zaciągnięcia 
zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn.  „Społeczność  bliżej  kultury:  budowa  świetlicy 
wiejskiej w Giżynie”, stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
17)   zaciągnięcia pożyczki,  

Po uzasadnieniu projektu uchwały przedstawionym przez panią Skarbnik Mirosławę 
Zamelską przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na posiedzeniu radni 10 „:za” ((nieobecni  
radni: Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki, stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:
18) zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. ”Społeczność wiejska bliżej  
kultury: przebudowa i remont świetlic wiejskich: Trzebosz, Zaborowice, Wydartowo  
I, Golina Wielka i Gościejewice”.

Po uzasadnieniu projektu uchwały przedstawionym przez panią Skarbnik Mirosławę 
Zamelską przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na posiedzeniu radni 10 „:za” ((nieobecni  
radni: Leszek Janowicz, Marek Kotlarczyk, Halina Lis i Dariusz Sikora oraz radna Ewa 
Szczepaniak, która ze względu na sprawy służbowe była zmuszona opuścić obrady).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 sierpnia 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązań w zakresie  inwestycji  pn.  ”Społeczność  wiejska  bliżej  kultury:  przebudowa i 
remont  świetlic  wiejskich:  Trzebosz,  Zaborowice,  Wydartowo  I,  Golina  Wielka  i 
Gościejewice, stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Do pkt. 9. Odpowiedzi na zapytania radnych.

Zrealizowano w punkcie 6.

Do pkt. 10. Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrał obecny na sesji, odchodzący na emeryturę długoletni dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Bojanowie pan Leszek Stark. Przedstawił obecnym historię swojej pracy na 
terenie naszej gminy; ciepło wspominał wielu mieszkańców wsi Gościejewice, Sowiny i 
Wydartowo I – miejsca w których rozpoczynał swoją karierę pedagoga. Wiele ciepłych słów 
skierował pod adresem nauczycieli, z którymi miał zaszczyt pracować, zarówno tych 
żyjących jak i tych, którzy od nas odeszli.

Kończąc swoją wypowiedź podziękował panu Burmistrzowi, panu Przewodniczącemu Rady, 
a także wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego w Bojanowie, a w szczególności panu 
Tadeuszowi Dubickiemu i panu Ryszardowi Janowiczowi, z którymi miał najczęstszy 
kontakt.



Dyrektor Stark przekazał wiele ciepłych słów pod adresem Swojej następczyni – dyrektor 
Teresy Polc, życząc Jej wytrwałości i „co rok większego budżetu na cele oświatowe”.

Do pkt. 11 Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku XI sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, przewodniczący 
Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął o godz. 12.00 obrady.

Po części oficjalnej nastąpiła prezentacja slajdów i wspomnień Przewodniczącego Rady pana 
Macieja Jagodzińskiego z wizyty na Ukrainie.

Protokolant:
Beata Sikora Przewodniczący Rady
inspektor

(-) Maciej Jagodziński


